
	

 
Foreningen Dragekompagniet, c/o Heksen Børne- og dukketeater, Hillerødgade 85, 2200 København N 
post@dragekompagniet.dk - www.dragekompagniet.dk - CVR 38408038 - Arbejdernes Landsbank 5301 0266594 

7. februar 2018 
	
	
	
Referat	fra	bestyrelsesmøde	16.	januar	2018	
	
Deltager:	Fra	bestyrelsen	Janne	Kjærsgaard,	Brian	Hansen,	Henning	Nabe-Nielsen,	Bente	
Sivertsen,	suppleant	og	Dorte	Olsen,	referat.	
Afbud	fra	Elisabeth	Toft	Rasmussen	og	Irene	Ditzel,	suppleant	
	
Dagsorden		

1. Valg	af	ordstyrer	og	referent	
2. Godkendelse	af	referat	
3. Kort	runde	med	sidste	nyt	fra	medlemmer	i	bestyrelsen	
4. Økonomi-	og	medlemsstatus	
5. Rapport	fra	aktiviteter	og	overvejelser	siden	sidst	
6. Ny	handleplan	for	aktiviteter	og	ansøgninger	i	2018	
7. Forberedelse	af	generalforsamling	22.	marts	2018	
8. Forslag,	idéer	og	andre	kommentarer	
9. Eventuelt	

	
Ad	1.	Valg	af	ordstyrer	og	referent	
Indtil	videre	er	Janne	fast	ordstyrer	og	Dorte	fast	referent	
	
Ad	2.	Godkendelse	af	referat	
Referatet	blev	godkendt	og	underskrevet,	jf.	vedtægterne.	
	
Ad	3.	Kort	runde	med	sidste	nyt	fra	medlemmer	i	bestyrelsen	
Janne	har	været	i	arbejdsrefugium	og	har	arbejdet	med	formidlingen	af	de	fortællinger,	som	
Janne	har	skabt	og	udviklet	gennem	årene.	Bestyrelsen	ser	frem	til	at	de	gode	fortællinger	tager	
fysisk	form	og	vil	blive	formidlet	i	bredere	kredse.	
Janne	fortæller,	at	Kriminalforsorgen	netop	har	besluttet,	at	udvalgte	fængsler	også	i	2018	kan	få	
besøg	af	Den	røde	Drage.	
Henning	er	i	sit	arbejde	som	koordinerende	hospitalspræst	i	kontakt	med	hospitaler	i	
hovedstadsregionen	og	vil	være	opmærksom	på	om	der	er	hospitaler	/	børneafdelinger,	der	kan	
have	glæde	af	besøg	fra	Dragekompagniet.	
Henning	minder	os	i	øvrigt	om,	at	huske	at	formidle,	at	det	vigtigste	formål	med	
Dragekompagniet,	er	at	vi	ønsker	at	understøtte	frirum	for	de	mest	udsatte	børn.	
Brian	fortalte,	at	Den	bemandede	legeplads	nu	har	fået	lov	til	at	beholde	et	udendørs	køkken	
(som	var	midlertidig	etableret).	Det	betyder,	at	legepladsen	nu	regelmæssigt	og	spontant	kan	
afholde	fællesspisning	for	børn	og	familier	i	området.	
	
Ad.	4	Økonomi-	og	medlemsstatus	
Der	er	nu	44	individuelle	medlemmer	og	1	institution,	der	har	meldt	sig	ind	i	foreningen.		
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I	december	fik	Dragekompagniet	en	fin	donation	fra	Inger	Kunst	Hansen	Fond	på	40.000	kr.	og	
det	betyder	at	foreningen	ved	årsregnskabet	afslutning	31.12.2017	har	en	egenkapital	på	godt	
43.000	kr.	Fondsdonationen	vil	dog	blive	brugt	til	aktiviteter	for	udsatte	børn,	i	begyndelsen	af	
2018	(Se	nedenfor	pkt.	5)	
Dorte	fremlagde	udkast	til	årsregnskab	for	2017	for	bestyrelsen,	og	udkastet	er	også	sendt	til	
intern	kritisk	revisor	Hannah	Kvetny.	Bestyrelsen	godkender	regnskabet,	som	med	intern	kritisk	
revisor	kommentarer	vil	blive	fremlagt	til	godkendelse	på	generalforsamlingen.	
Bestyrelsen	takker	Hanne	Kvetny	for	at	bidrage	med	udkast	til	balance	og	revision.	
På	generalforsamlingen	skal	vi	fastsætte	kontingentet	for	2018.	Bestyrelsen	vil	foreslå,	at	vi	
fastholder	det	nuværende	kontingent	på	150	kr.	for	individuelle	medlemmer	og	200	kr.	for	
institutioner.	(Anmodning	om	indbetaling	af	kontingent	for	2018	vil	blive	sendt	til	medlemmerne	
umiddelbart	efter	generalforsamlingen)	
Dorte	fremlagde	udkast	til	forslag	til	budget	for	2018,	som	bestyrelsen	besluttede	at	fremlægge	
for	generalforsamlingen.	
	
Ad	5.	Rapport	fra	aktiviteter	og	overvejelser	siden	sidst	
Siden	sidste	bestyrelsesmøde	har	Janne,	Elisabeth	og	Dorte	arbejdet	med	ansøgninger	om	et	
samlet	projekt,	der	bl.a.	omfatter	projektudvikling,	etablering	af	vogn	og	nyskabende	aktiviteter	i	
2018	og	2019.	Desværre	har	vi	ikke	fået	en	holdbar	kontakt	til	en	større	fond.	Derfor	har	vi	sat	en	
større	ansøgning	på	midlertidig	pause.	
I	stedet	for,	arbejder	vi	på	at	etablere	3	–	4	prøvebesøg	i	februar	og	marts	for	donationen	fra	
Inger	Kunst	Hansen	fond.	Det	gør	vi	bl.a.	fordi	vi	finder	det	vigtig,	at	foreningen	får	iværksat	
konkrete	aktiviteter	for	udsatte	børn,	jf.	Dragekompagniets	formål	og	dels	for	at	få	konkrete	
erfaringer	og	samarbejdspartnere,	som	vi	kan	bygge	vores	videre	fundraising	på.	
I	samarbejde	med	LOKK	er	vi	derfor	ved	at	planlægge	besøg	på	2	kvindekrisecentre	på	Sjælland.	I	
samarbejde	med	de	3	dragepassere	på	Bornholm,	vil	der	blive	etableret	besøg	på	Bornholm	
Flygtningecenter	eller	modtageklasse.	I	samarbejde	med	Elisabeth	overvejer	vi	et	besøg	i	en	
arrest,	og	vi	overvejer	et	besøg	på	døgninstitution	for	anbragte	børn.	
Dorte	vil	hurtigst	muligt	søge	mindre	fonde	om	midler	til	afvikling	af	flere	prøvebesøg		i	2018	og	
etablering	af	aktivitetskasser.	
	
Ad	6.	Ny	handleplan	for	aktiviteter	og	ansøgninger	i	2018	
Janne	havde	til	bestyrelsesmødet	arbejdet	på	et	forslag	til	handeplan	for	2018,	der		bl.a.	
omhandler	konkrete	Dragekompagniaktiviteter	for	udsatte	børn,	hvordan	vi	fastholder	og	
tiltrække	flere	medlemmer,	og	hvordan	vi	arbejder	med	at	søge	midler	i	2018.	
Bestyrelsen	drøftede	oplægget,	der	i	tilpasset	form	vil	blive	fremlagt	som	forslag	til	handeplan	på	
generalforsamlingen.	
	
Ad.	7	Forberedelse	af	generalforsamling	2018	torsdag	22.	marts	2018	
Generalforsamlingen	bliver	fra	kl.	17	–	20.30	og	bliver	holdt	på	Rigshospitalet.	
Generalforsamlingen	bliver	udelukkende	for	medlemmer,	og	ikke	for	medlemmers	børn	og	
familier,	som	det	er	nævnt	i	referatet	fra	bestyrelsesmødet	10.	oktober	2017.	
Bestyrelsen	er	forsat	enige	om,	at	generalforsamlingen	skal	kombineres	med	et	arrangement,	
hvor	vi	bringer	nogle	af	de	gode	kræfter	(dragepasserne)	vi	har	i	foreningen	i	spil	med	
medlemmerne.	Janne	drøfter	og	tilrettelægger	dette	i	samarbejde	med	dragepassere.		
Dorte	er	ansvarlig	for	at	udarbejde	det	formelle	materialet	til	indkaldelse	af	medlemmer,	som	
skal	sendes	senest	22.	februar.,	samt	for	at	indsamle	det	materiale,	der	skal	udsendes	eller	
uddeles	til	medlemmerne.		
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Janne	arbejder	videre	på	udkast	til	handleplan	for	2018	jf.	punkt	6,	som	fremlægges	på	
generalforsamlingen.	
Janne	bestiller	mad-	og	drikkevarer	fra	Rigshospitalets	kantine.	
Janne	indkalder	bestyrelsen	pr.	mail	til	at	tage	del	i	de	praktiske	opgaver	i	forbindelse	med	
afholdelse	af	generalforsamling.	
	
Ad.	8.	Forslag,	idéer	og	andre	kommentarer	
Dette	punkt	blev	inddraget	i	drøftelserne	i	forbindelse	med	punkt	6.	
	
Ad.	9,	Eventuelt	
Der	var	intet	til	dette	punkt.	
Næste	bestyrelsesmøde	bliver	aftalt,	når	bestyrelsen	er	sammensat	efter	generalforsamlingen.	
	
7.	februar	2018	
Dorte	Olsen,	referat	
 


